
PROTOKÓŁ Nr 32/10

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik
w dniu 15 czerwca 2010r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
3. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
4. Pan Stefan Troc - Przewodniczący Rady Gminy
5. Pani Ewa Samojluk - Dyrektor ZGK
6. Pani Grażyna Mormol - Główny Księgowy w ZGK
7. Pani Jolanta Galecka - podinspektor w UG

Obradom Komisji przewodniczył Pan Stefan Troc – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia:
1. Informacja na temat przygotowania gminy do sezonu turystycznego – lato 2010.
2. Sprawozdanie  z  działalności  Gminnego  Zakładu  Komunalnego  za  2009r.  i  

perspektywy jego funkcjonowania.
3. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XXXIII  sesji  Rady  

Gminy:
● o zmianie uchwały w sprawie podziału gminy na okręgi wyborcze, określenia ich  

granic i numerów oraz ustalenie liczby radnych wybieranych w każdym okręgu dla  
wyboru Rady Gminy Mielnik,

● w sprawie dokonania zmian w podziale gminy Mielnik na obwody głosowania,
● w sprawie zmiany uchwały w sprawie profilaktycznych programów zdrowotnych  

dla mieszkańców gminy Mielnik na lata 2009-2014,
● w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z placów gier i zabaw znajdujących  

się na terenie gminy Mielnik,
● w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminie Nowy Korczyn w województwie  

świętokrzyskim,
● w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu,
● w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.
● w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu  

gminy  za  I  półrocze  oraz  określenia  informacji  o  przebiegu  wykonania  planu  
finansowego samorządowych instytucji kultury za I półrocze.

4. Sprawy różne.
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Do punktu 1.

Pani Maria Boguszewska zapytała, czy Straż Graniczna otrzymała jakieś dofinansowanie, 
ponieważ  w  informacji  jest  napisane,  że  w  okresie  letnim  SG  czuwać  będzie  nad 
bezpieczeństwem w gminie.
Pani radna poprosiła o skoszenie poboczy przedłużenia ulicy Królewskiej (w kierunku rzeki 
Bug).

Pan Kazimierz Tobota zgłosił potrzebę skoszenia poboczy przy ulicy Polno-Sadowej, zaś 
Pan Jan Weremijewicz stwierdził, że ulice w Mielniku w ogóle nie są obkaszane.

Pani  Barbara Terpiłowska zapytała  o utrzymanie  czystości  na  drogach powiatowych  w 
Mielniku

Pani Jolanta Galecka
Straż Graniczna nie otrzymała dofinansowania, jednak zgodnie z informacją otrzymaną od 
Komendanta SG będzie dbała o zapewnienie bezpieczeństwa w gminie.
Sprawę skoszenia trawy przy ulicach w Mielniku zgłosi do ZGK. Jeśli chodzi o ulice będące 
w gestii powiatu, to ZGK wystąpił do PZD w sprawie zawarcie porozumienia na sprzątanie 
tych ulic.
Złożyliśmy wniosek o dofinansowanie zagospodarowania turystycznego rezerwatu przyrody 
“Góra  Uszeście”  (wyżwirowanie  drogi,  wykonanie  stołu  i  ławek,  miejsce  mocy). 
Dofinansowanie możemy otrzymać w kwocie 22 tys.zł., 12 tys.zł. przeznaczymy z własnych 
środków.

Pan  Stefan  Troc  zgłosił  wniosek  o  lepsze  oznakowanie  drogi  do  źródełka  przy  trasie 
Radziwiłłówka-Moszczona Królewska oraz o naprawę schodów na Górę Prowały.

Pan  Wójt zapewnił,  że  zostanie  to  zrobione.  Do  naprawy  schodów  wykorzystamy 
zabezpieczone drzewo z nasycalni, będzie dużo trwalsze od nasycanego ręcznie.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację na temat przygotowania gminy do 
sezonu turystycznego – lato 2010.

(w zał.na str........prot.)

Do punktu 2.

Pan  Kazimierz  Tobota poruszył  sprawę  koszenia  ulic  gminnych,  w  tym  ulicy  Polno-
Sadowej, która jest porośnięta trawą i chwastami.

Pani  Maria  Boguszewska zgłosiła  potrzebę  wykoszenia  poboczy  przedłużenia  ulicy 
Królewskiej. Należy również skosić pas zieleni przy posesji Pana Pury i Pani Śnieżko na ul.  
Duboisa, ponieważ ten pas ziemi należy do gminy.

Pani Ewa Samojluk
Wyjaśniła, że w miarę możliwości wszędzie kosimy kosiarka bijakową, jak jest mokro, to są 
problemy z koszeniem, palą się paski, ponadto koszenie utrudniają duże kamienie leżące przy 
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drogach. Zostanie sprawdzone do kogo należy skarpa przy ul.Duboisa.
Jeśli  chodzi  o  sprzątanie  i  koszenie  ulic  powiatowych,  to  w  dniu  dzisiejszym  zostało 
podpisane w tej sprawie porozumienie z Powiatowym Zarządem Dróg.

Pani  Olga  Pogrebniak zwróciła  się  o  oczyszczenie  przepustów  na  drogach  gminnych  i 
powiatowych.
Pan  Jan  Weremijewicz zapytał,  czy  jest  opracowany  harmonogram  utrzymania  dróg 
gminnych?

Pani Ewa Samojluk
Nie ma takiego harmonogramu, o pracach na drogach, w tym koszeniu, decyduje pogoda. 
Często zdarzają się awarie sprzętu i wówczas na nic byłby jakikolwiek harmonogram. Pani 
Dyrektor  zapewniła  radnych,  że  jest  w  posiadaniu  wykazu  dróg  gminnych  i  będą  one 
sukcesywnie koszone.

Pan Jan Zduniewicz wskazał potrzebę częstszego koszenia parku w Niemirowie, należy to 
robić raz w tygodniu, zaś raz w miesiącu trzeba go odchwaszczać.  Upewnił się, że uwagi 
dotyczące  utrzymania  porządku  na  ulicach  gminnych  i  placach  przy  świetlicach  należy 
zgłaszać bezpośrednio do Pani Dyrektor, z racji zawartej przez Wójta z ZGK umowy na te 
prace.

Pan Wójt Gminy
Przy obecnym sprzęcie i obsadzie kadrowej ZGK nie ma możliwości tak częstego koszenia 
parku,  co  proponuje  Pan  radny  Zduniewicz.  Stwierdził,  że  ludzie  stali  się  teraz  bardzo 
wygodni, kiedyś sami kosili i sprzątali ulice, teraz oczekują, że zrobi to gmina lub powiat.

Pani Barbara Terpiłowska stwierdziła, że sami przyczyniamy się do tego stanu rzeczy, bo 
dzielimy  ulice  na  gminne  i  powiatowe,  kiedyś  sprzątaliśmy  bez  oglądania  się  na 
przynależność ulic.

Pan Tomasz Gorochowicz
Tak się dzieje ze względu na pojawienie się nowego aspektu tej sprawy – płacimy za śmieci 
oddawane na wysypisko, opłaty te ciągle wzrastają, stąd istotne jest dla nas, czy są to śmieci z 
ulic gminnych czy powiatowych.

Pan Wójt Gminy
Powinniśmy się wspólnie zastanowić co dalej z Zakładem, największym problemem jest brak 
pieniędzy w ZGK, musza być pieniądze na wypłatę wynagrodzeń, ZUS. Wszyscy chcemy aby 
tereny zieleni w gminie były na bieżąco utrzymywane.

Pan Jan Weremijewicz poprosił  o informację nt.  ilu odbiorców wody nie ma zawartych 
umów z ZGK.

Pani Dyrektor ZGK wyjaśniła, że odbiorców wody nie posiadających umowy jest niewielu, 
są to 2-3 osoby we wsi. Najczęściej są to osoby które oddziedziczyły lub kupiły nieruchomość 
i nie zawarły umowy na dostawę wody, umowa jest na poprzedniego właściciela. Osoby te 
jednak  płacą  rachunki.  Na  razie  nie  podejmujemy  w  związku  z  tym  żadnych  działań, 
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ponieważ Zakład jest przed restrukturyzacją, po zmianie formy prawnej jego funkcjonowania 
ze wszystkimi odbiorcami będą podpisywane nowe umowy na odbiór wody i śmieci.

Pani Grażyna Mormol wyjaśniła, że jeśli ktoś odbiera wodę i płaci za nią rachunki, to taka 
umowa  istnieje,  mimo  braku  potwierdzenia  jej  na  pismie.  Poinformowała,  że  w  kwestii 
odbioru wody trwają rozmowy z proboszczami parafii nt. korzystania z wody na cmentarzach. 
Należy ustalić, czy będą tam wodomierze czy też obciążać się będzie w formie ryczałtu.

(po przerwie)

Pani Dyrektor ZGK przedłożyła radnym analizę przychodów i kosztów Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Mielniku z uwzględnieniem zmian ustawy o finansach publicznych.

(w zał.na str........prot.)
Omówiła również istniejącą strukturę zatrudnienia w ZGK. Stwierdziła, że aby Zakład mógł 
realizować statutowe zadania, nie ma możliwości redukcji zatrudnienia zarówno w biurze jak 
i na stanowiskach robotniczych.

Pani Grażyna Mormol przedstawiła i omówiła trzy możliwości przekształcenia Zakładu:
➔ spółkę prawa handlowego,
➔ jednostkę budżetową,
➔ zakład budżetowy.

Obie Panie odpowiadały na liczne zapytania radnych dotyczące tej sprawy.

Pan Wójt Gminy stwierdził,  że najlepszym rozwiązaniem jest przekształcenie Zakładu w 
jednostkę  budżetową,  bo  tylko  takie  rozwiązanie  zagwarantuje,  że  porządek  w  gminie 
zostanie utrzymany. Może to być rozwiązanie na okres przejściowy, potem po wybudowaniu 
oczyszczalni i uruchomieniu kanalizacji zobaczymy do będzie dalej. Na następnej sesji, która 
odbędzie się pod koniec sierpnia lub we wrześniu, musimy już podjąć decyzję w tej sprawie.

Pan  Jan  Zduniewicz zwrócił  się  do  przedstawicielek  ZGK  o  przygotowanie  radnym 
wszelkich  analiz  i  kalkulacji  dotyczących  poszczególnych  rodzajów  działalności  jakimi 
zajmuje  się  ZGK.  Należy  również  przygotować  symulację  związana  z  każdą  formą 
przekształcenia - jednostką budżetową, zakładem budżetowym i spółką prawa handlowego.
Stwierdził, że nie stać nas aby utrzymywać nierentowne odcinki działania. Należy przyjrzeć 
się wielu formom przekształcenia i wybrać optymalne rozwiązanie.

Pan  Adam  Tobota poparł  stanowisko  Pana  radnego  Zduniewicza.  Zaapelował  o 
przyspieszenie prac związanych z wyborem formy przekształcenia ZGK, tak, aby do końca 
sierpnia br. podjąć decyzję w tej sprawie. Pan radny zapytał, czy pracownicy ZGK korzystali 
ze szkoleń podnoszących ich kwalifikacje, dających nowe, dodatkowe uprawnienia.

Pani  Dyrektor odpowiedziała  przecząco,  ZKG nie  miała  środków finansowych  na  takie 
szkolenia.

Pan radny Zduniewicz poinformował,  że w następnym tygodniu Komisja Rewizyjna RG 
odbędzie  kontrolę  w  ZGK.  Ustalenia  z  tej  kontroli  mogą  być  pomocne  radnym  przy 
podejmowaniu decyzji w sprawie przekształcenia Zakładu.
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Do punktu 3.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił następujące projekty uchwał: 
● o zmianie  uchwały w sprawie podziału  gminy na okręgi  wyborcze,  określenia  ich 

granic i numerów oraz ustalenie liczby radnych wybieranych w każdym okręgu dla 
wyboru Rady Gminy Mielnik,

● w sprawie dokonania zmian w podziale gminy Mielnik na obwody głosowania.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  zmiany  te  dotyczą  dopisania  do  okręgów  i  obwodów 
głosowania nowo nazwanych ulic w Mielniku i istniejących od dawna ulic w Niemirowie.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  podziału  gminy  na  okręgi  wyborcze, 
określenia ich granic i numerów oraz ustalenie liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 
dla wyboru Rady Gminy Mielnik.

(w zał. na str.........prot.)

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  12 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt  uchwały  w  sprawie  dokonania  zmian  w  podziale  gminy  Mielnik  na  obwody 
głosowania.

(w zał. na str.........prot.)

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
przyjęcia profilaktycznych programów zdrowotnych dla mieszkańców gminy Mielnik na lata 
2009-2014.

Pani  Maria  Boguszewska wyraziła  oburzenie,  że  w  projekcie  uchwały  nie  znalazło  się 
szczepienie  przeciw  WZW,  choć Pan doktor  Stawski  poparł  propozycję  Pani  radnej,  aby 
mieszkańców  gminy  objąć  takim  szczepieniem.  Pani  Boguszewska  uzasadniła  potrzebę 
wprowadzenia  tych  szczepień,  stwierdziła,  że  wiele  osób starszych  rezygnuje  z  zabiegów 
chirurgicznych  czy ortopedycznych,  ponieważ nie  stać ich na szczepienie  przeciw WZW, 
które jest obowiązkowe przed takim zabiegiem.

Komisje  Rady  8  głosami  za,  przy  2  głosach  sprzeciwu,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia profilaktycznych programów 
zdrowotnych dla mieszkańców gminy Mielnik na lata 2009-2014.

(w zał. na str.........prot.)

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  Regulaminu 
korzystania z placów gier i zabaw znajdujących się na terenie gminy Mielnik.

Komisje  Rady  11  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu korzystania z placów gier i 
zabaw znajdujących się na terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str.........prot.)
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Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej gminie 
Nowy Korczyn w województwie świętokrzyskim. Wyjaśnił, że jest to to jedna z wielu gmin 
które ucierpiały w trakcie powodzi, dwukrotnie tę gminę nawiedziła fala powodziowa, zalana 
została  szkoła  podstawowa,  gimnazjum i  ujęcie  wody.  Gmina  ta,  tak  jak  i  Mielnik,  jest 
członkiem Organizacji Turystycznej “Szlak Jagielloński”.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  11 radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt  uchwały  w  sprawie  pomocy  finansowej  gminie  Nowy Korczyn  w  województwie 
świętokrzyskim.

(w zał. na str.........prot.)

Pan  Wójt  Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy 
finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu.

Sprzeciw części radnych wywołał fakt przeznaczenia środków na wykonanie dokumentacji 
budowlanej na przebudowę drogi powiatowej Nr 1768B Wilanowo-Koterka dł.3882, koszt 23 
tys.złotych.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że środki na ten cel były zapisane w uchwale budżetowej 
na 2010r., teraz są tylko powtórzone w odrębnej uchwale, bo tego wymaga prawo. Na dowód 
tego przedłożyła radnym stosowne zapisy z uchwały budżetowej.

Komisje  Rady  8  głosami  za,  przy  2  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie 
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi 
Siemiatyckiemu.

(w zał. na str.........prot.)

Pani Skarbik Gminy przedstawiła o mówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2010r.

Pani  Maria  Boguszewska  zapytała,  czy  posiadamy  już  raport  o  oddziaływaniu  na 
środowisko  inwestycji  jaką  jest  budowa  boiska  ze  sztuczną  nawierzchnią  oraz  czy 
kontynuowane są prace nad planem zagospodarowania przestrzennego.

Pan Wójt wyjaśnił, że raportu jeszcze nie mamy, ale na pewno będzie on pozytywny. Jeśli 
chodzi o prace nad planem, to nie są kontynuowane, ponieważ brakuje nam pracownika w 
Referacie RG, ponadto mamy kontrolę budżetu z RIO i kontrolę wymiaru i podatków.
Pan Wójt poinformował o pracach przy budowie świetlicy w Osłowie oraz remontach innych 
świetlic. Zwrócił się o przyjęcie projektu uchwały z proponowanymi zmianami do budżetu.
Na  sesję  w  sierpniu  gotowy  będzie  projekt  na  rozbudowę  świetlicy  w  Radziwiłłówce  i 
budowę tarasu widokowego w Mielniku.

Pani Maria Boguszewska zaapelowała o wznowienie prac nad planem zagospodarowania 
przestrzennego,  wyraziła  także sceptycyzm w stosunku do informacji  Pana Wójta,  że jest 
pewien  pozytywnego  raportu  o  oddziaływaniu  na  środowisko.  Stwierdziła,  że  ma  inne 
informacje na ten temat.
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Komisje  Rady  7  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.

(w zał. na str.........prot.)

Pani Skarbnik Gminy poinformowała  członków Komisji,  że  na sesję  przedstawi projekt 
uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji  o przebiegu wykonania budżetu 
gminy za I półrocze oraz określenia informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 
samorządowych instytucji kultury za I półrocze.
Projektu  tej  uchwały  Pani  Skarbnik  nie  zdążyła  przygotować  na  dzisiejsze  posiedzenie 
komisji.
Potrzeba podjęcia tej uchwały wynika ze zmiany ustawy o finansach publicznych. Zmiana tej 
ustawy wymusza zmianę kilku uchwał Rady Gminy. Projekty tych uchwał będą sukcesywnie 
przedkładane radnym.

Do punktu 4.

Pani  Maria  Boguszewska zwróciła  się  do  Przewodniczącego  Komisji  Finansowo-
Budżetowej  Pana  Witolda  Terbena  z  zapytaniem  o  realizację  planu  pracy  Komisji  w  II 
kwartale br. 
Chodzi o punkt “Ocena funkcjonowania Zespołu Szkół – analiza kosztów”. Kiedy ten punkt 
zostanie zrealizowany?
Pan Przewodniczący Komisji zapewnił, że jeśli nie zdążymy tego zrealizować w II kwartale 
br., to zrobimy to w następnym kwartale.

Pani Olga Pogrebniak zapytała  o dalszą budowę drogi Radziwiłłówka -Grabarka,  a  Pan 
Wiesław Kochanowski o sprawę uprzątnięcia działki gminnej w Adamowie z ruin baraku po 
barze.

Pan Wójt Gminy poinformował, że w roku bieżącym, ze względu na powódź, ograniczony 
zostanie projekt realizacji “schetynówek”, ze środków tego funduszu odtwarzane będą drogi 
na terenach objętych powodzią.
Jeśli  chodzi  o  ruiny  baraku  w  Adamowie,  to  nie  możemy  ustalić  miejsca  pobytu  byłej 
właścicielki tego baru.

Pan  Wiesław  Kochanowski poinformował,  że  ta  Pani  ta  przebywa  w  Mielniku,  na 
Przedmieściu.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska                Przewodniczący Rady

                                                                                                        Stefan Troc


